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PROTOKÓŁ NR 0012.2.9.2021  
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu  17 listopada 2021r. 
 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 15.30-17.40 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 

1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Budżet Miasta na 2022r. 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2022 rok.  
 

4.  Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie w sprawie wprowadzenia na terenie miasta 
Jastrzębie–Zdrój opłaty targowej oraz określenia wysokości dziennych 
stawek opłaty targowej, określenia sposobu jej poboru i  wyznaczenia 
inkasenta na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz zwolnienia z opłaty 
targowej niektórych rodzajów sprzedaży, 
 

 Pismo Zarządu Kupców Zrzeszenia im. M.Drzymały w Jastrzębiu-Zdroju                 
z dnia 4.11.2021r. w sprawie prośby o nie podnoszenie opłat targowych, 
 

 Pismo właścicieli nieruchomości zlokalizowanych na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 27.10.2021r. w sprawie sprzeciwu odnośnie budowy 
dwóch linii energetycznych wysokiego napięcia 400kV. 

 
5.   Informacja na temat targowiska miejskiego. 
 
6. Potencjał gospodarczy Jastrzębia-Zdroju. Bezrobocie, możliwości 

tworzenia miejsc pracy. 
 
7. Realizacja wspólnego projektu na terenach poddanych skutkom 

eksploatacji górniczej na obszarze gmin Jastrzębie-Zdrój, Mszana, 
Świerklany i Godów. 

 
8. Plan pracy Komisji na I półrocze 2022r. 
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9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Przyjęcie protokołu z dnia 19 października 2021r.  

11. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik,  powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-3, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3.  
Budżet Miasta na 2022r. 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Projekt uchwały omówiła Prezydent Miasta Anna Hetman 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Pani Prezydent, jeżeli chodzi o Moszczenicę i drugą część Łaźni, pani 
zasygnalizowała, że byłyby to miejsca na siedziby firm. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Tam akurat nie na siedziby, jako siedziby docelowo, tylko tak, jak mamy w tej 
chwili w budynku dworca, gdzie jest tzw. „Biznes na okrągło”, czyli wynajem 
powierzchni na czas pracy. Na przykład ktoś pracuje dwa, trzy razy w tygodniu. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Nie ma na rynku takiego zapotrzebowania, żeby były tego typu rozwiązania na 
przykład na pół roku, czy na rok zanim firma czegoś innego poszuka.   
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Może sobie oczywiście wynająć na dłuższy okres czasu, ale nie będzie to siedzibą 
firmy. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Dlaczego? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Dlatego, że w/w obiekt będzie przeznaczony na inne cele. 
 
Agnieszka Pabich- Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju i Obsługi Inwestora 
W uzupełnieniu wypowiedzi pani Prezydent tzn. wynajem na miesiąc, lub dwa 
miesiące, natomiast nic nie stoi na przeszkodzie, żeby adres Łaźni był adresem 
wirtualnym siedziby firmy, bo to też się dzieje w biurach wynajmowanych na 
godziny. 
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Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Dlaczego wirtualny? 
 
Agnieszka Pabich- Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju i Obsługi Inwestora 
Tak to się nazywa, ponieważ niekoniecznie chcą podawać adres domowy, bo 
wygląda to jak niepoważna firma. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Czyli siedzibę mają  zarejestrowaną na adres domowy, a do korespondencji adres 
wirtualny.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
To jest zrozumiałe i uzasadnione, natomiast w Inkubatorach było tak, że firma była 
przez pół roku, rok, a czasami dwa lata. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Będzie „Enter Jastrzębie” i gdybyśmy mieli to na Omedze i taka formuła będzie, a 
tutaj mamy zupełnie inną formułę. Natomiast będziemy ogłaszać przetarg, bo jest 
zainteresowanie inwestorów terenami i mamy w 2022r. zaplanowaną kwotę 
47.500,00 zł na przygotowanie projektu koncepcji skomunikowania tych terenów. 
  
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Na całą Dębinę? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Jesteśmy po rozmowie z potencjalnymi inwestorami i są wstępne wskazania, jakby 
to miało wyglądać i jeżeli sprzedaż przebiegnie zgodnie z rozmowami, to byłoby to 
już pod wymienioną koncepcję, czyli wg wskazań przygotowane.   
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Mam pytanie do pani Prezydent, przygotowała pani uchwałę dot. Budżetu na 
2022r. i tam oczywiście są sprecyzowane wydatki bieżące i majątkowe ścisłe. 
Natomiast drugi projekt, który pani przygotowała dot. Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, który został zmieniony i to usłyszeliśmy w poniedziałek, że na lata 
2022-2034. Tutaj konkretne pytanie, jeżeli chodzi o Wieloletnią Prognozę 
Finansową, ponieważ czytamy w przygotowanych materiałach, że ma określić 
odpowiedni stopień zadłużenia, zobowiązania Miasta wobec wykonawców i wolne 
środki, które są i mogą być przeznaczone na inwestycje. Pytanie, czy wartości i 
inwestycje zapisane w WPF na 2022r. będą w stu procentach zrealizowane? 
Ponieważ widziałem, że z roku na rok niektóre inwestycje w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej są przesuwane i jest kilka inwestycji, które miały być zrealizowane                     
w 2021r., a są przesunięte na 2022r., czy w tym momencie inwestycje będą w stu 
procentach zrealizowane? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Są różne sytuacje, bo mamy na przykład poprzesuwane płatności, a nie inwestycje. 
Czyli na przykład inwestycja jest realizowana, ale płatności będą zrealizowane, 
czyli zakończenie inwestycji przesuwa się na dalszy termin i są takie, które 
rzeczywiście mieliśmy rozpocząć teraz, ale z różnych względów, o których powiem 
są przesunięte na inny termin. Zakładamy, że inwestycje które zaplanowaliśmy 
będą zrealizowane, co nie oznacza, że może się w trakcie roku coś wydarzyć, bo 
jest wiele takich czynników, które nie zależą od nas. W tej chwili jest duża zmiana 
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powodująca wydłużenie procedury przetargowej, czyli zmiana ustawowa, gdzie 
dużo więcej czasu potrzeba na procedurę przetargową.To jest wersja 
elektroniczna, a w dużej mierze więcej dokumentów trzeba przygotować, więc 
przygotowanie samego przetargu jest bardzo pracochłonne i wydłuża czas. 
Natomiast jest bardzo dużo przypadków, kiedy ogłaszamy przetargi po kilka razy, 
albo jest dużo zapytań, czy odwołań wykonawców, dlatego tego nie przewidzimy. 
W przypadku dużych inwestycji i to się chyba potwierdza każdego roku tzn. tam, 
gdzie są duże pieniądze jest dużo zapytań, bo firmy chcą dopytać o szczegóły, ale 
czasami robią po to, żeby zdążyć z innym przetargiem, czy inwestycją, a za 
miesiąc, dwa, a nawet trzy miesiące przystąpić do naszej inwestycji. Więc nie 
zakładamy, że wszystko pójdzie dobrze    i też nie jesteśmy w stanie zapanować 
nad zewnętrznymi czynnikami.  
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Rozumiem, że wartości dotyczące niektórych inwestycji znowu mogą być 
przesunięte? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Nie, inwestycje są realizowane. 
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Odniosę się do jednego przykładu dużej inwestycji, która ma zafunkcjonować w 
2022r. w dzielnicy Bzie, bardzo istotna dla mieszkańców i zmian infrastruktury, bo 
nie mówimy o remoncie, tylko inwestycji, żeby przebiegała planowo i środki były 
wykorzystane.  
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Pieniądze na pewno będą wykorzystane. 
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Dziękuję.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –2. 

 
 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2022 rok.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –2. 

 
Ad.4.  
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 Projekt uchwały w sprawie w sprawie wprowadzenia na terenie miasta 

Jastrzębie–Zdrój opłaty targowej oraz określenia wysokości dziennych 
stawek opłaty targowej, określenia sposobu jej poboru i  wyznaczenia 
inkasenta na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz zwolnienia z opłaty 
targowej niektórych rodzajów sprzedaży, 
 

 Pismo Zarządu Kupców Zrzeszenia im. M.Drzymały w Jastrzębiu-Zdroju                 
z dnia 4.11.2021r. w sprawie prośby o nie podnoszenie opłat targowych, 

 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Proszę o przedstawienie w powiązaniu z pismem Zrzeszenia im. M.Drzymały, które 
z uwagi na bardzo trudną sytuację na targowisku wnosi o niepodnoszenie stawek 
tak, jak to było w poprzednich latach. 
 
Marek Krakowski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego omówił projekt 
uchwały, oraz przedstawił informację nt. targowiska miejskiego. 
  
Marek Krakowski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Jeżeli chodzi o toczące się sprawy, to niestety czekamy i nie mam żadnych dobrych 
informacji. Spotykaliśmy się w miesiącu marcu, gdzie zastanawialiśmy się, kiedy 
zapadną wyroki w Sądzie  Najwyższym. Przypomnę, że toczą się trzy postępowania 
i mam informację z wczoraj z Biura Radców Prawnych, że nie wpłynęła w żadnej 
sprawie informacja o tym, że zakończyło się którekolwiek z naszych postepowań. 
Czekamy praktycznie trzeci rok i patrzymy na w/w sytuację z jednej strony  
rozgoryczeni, a z drugiej strony jest nadzieja, że trzy wyroki będą dla Miasta 
korzystne, ponieważ w całym procesie odwoławczym tylko pierwsza instancja nie 
przyznawała racji Miastu, a wszystkie pozostałe uznawały, że jednak roszczenia 
byłych właścicieli… 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Bezzasadne. 
 
Marek Krakowski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Tak. Jeśli chodzi o informację o targowisku w liczbach, to ilości stoisk i firm 
działających na terenie targowiska, to liczba z 2017r.-2018r. tj. 270-280 stoisk, 
która się nie zmienia. Zmienia się oczywiście własność, ale w przypadku ilości 
mamy konstans.  Zgodnie ze stanem na wrzesień 2021r. ilość stoisk handlowych, 
gdzie mówimy o kioskach, czyli osobach które podpisują umowy i rezerwacjach 
tj.stałe punkty handlowe, których mieliśmy 283. Jeżeli chodzi o ilość podmiotów, 
to tutaj ilość podmiotów w ostatnim roku spadła, a wiąże się  to z tym, że osoby 
które w miarę lepiej funkcjonują, przejmują niektóre stoiska. Także mamy 
podmioty, które są właścicielami trzech, czy pięciu stoisk. Czyli ilość stoisk się nie 
zmienia, tylko ilość najemców spada, a w tej chwili jest ich około 140. Zawsze 
robiłem zestawienie, ile jest podmiotów zewnętrznych, a ile z Jastrzębia-Zdroju                
i w tej chwili z lekką przewagą są podmioty z Jastrzębia-Zdroju, których jest 77, a 
spoza Jastrzębia około 60. Pandemia w pierwszym okresie nie służyła targowisku 
i wszyscy obserwowaliśmy, co się działo, natomiast w pewnym momencie to 
okrzepło. Decyzją rządową nie pobieramy opłat targowych, czyli opłaty dziennej                
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i w tym roku została zawieszona, a dodatkowo decyzją pani Prezydent w miesiącu 
marcu wszystkie pozostałe opłaty, czyli dzierżawy i rezerwacje również były 
obniżone o 50%, czyli przez cztery miesiące handlowcy płacili połowę z tego, co 
wynikało. Przypomnę, że w ubiegłych latach decyzją Rady Miasta i pani Prezydent 
również były podjęte ulgi dla handlowców, czyli obniżenie o 50% wszystkich opłat 
w miesiącach styczeń i luty, kiedy są najgorsze warunki do handlu. Również                        
w miesiącu sierpniu obniżamy 50% opłat związanych z dzierżawą i rezerwacją 
stałych miejsc handlowych. W tym roku dodatkowo tak samo obniżono w miesiącu 
marcu. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Jak to będzie wyglądać w przyszłym roku? 
 
Marek Krakowski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Z dużymi obawami patrzymy w przyszłość, ponieważ ostatni raz opłaty targowe 
były podnoszone w 2009r. i przez jedenaście lat nie były podnoszone, a dodatkowo 
w 2011r. obniżaliśmy o 5% wszystkie opłaty targowe. Natomiast, co się dzieje                     
z ceną usług, mediów, to wszyscy widzimy, że następuje drastyczny wzrost.   
Wspomnę tutaj o kosztach zupełnie niezależnych od nas, czyli opłata za śmieci.                
W przyszłym roku na targowiska w skali roku wzrośnie o 350 tys. zł. Koszt 
sprzątania targowiska w przyszłym roku szacujemy, ponieważ od szeregu lat 
widzimy powiązanie pomiędzy wysokością tych usług i bardzo łatwo nam jest 
przeliczać w uzależnieniu od minimalnej płacy. Oczywiście są prowadzone 
postępowania przetargowe, które później w rzeczywistości otrzymujemy                             
w ofertach. Szacujemy, że koszt sprzątania w przyszłym roku, to będzie ok. 240 
tys. zł, ochrona – 160 tys. zł, prowadzenie szaletu – 65 tys. zł, więc tylko w/w 
koszty przekraczają 1.200.000,00 zł w skali roku. Natomiast w zestawieniu                           
z dochodami, które osiągnęliśmy w ubiegłym roku za 2020r. wpływów z targowiska 
było 780 tys. zł. Do opłat dochodzi jeszcze koszt związany z zatrudnianiem 
pracowników, bieżące remonty i drobne remonty, które mimo wszystko 
wykonujemy i też kończymy remont jednej z alejek. Zawsze rozmawiamy                            
o rocznym bilansie i o ile ubiegły rok zakończył się na minusie 455 tys. zł i to była 
strata, którą generowało targowisko w ubiegłym roku i szacuję, ze w przyszłym 
roku zbliżymy się do wysokości miliona złotych. W związku z powyższym 
proponujemy zwiększenie stawek i to jakby równowartość sumy rocznych  
wskaźników wzrostu cen towarów i usług za ostatni okres, gdzie nie było 
podwyżek. Były okresy, gdzie było zero i były okresy, gdzie dwa lata była inflacja 
ujemna, więc uzbierało się tego ok. 12 % i z taką propozycją występujemy. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Pan wyliczył przychody o 12 %? 
 
Marek Krakowski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Tak. Natomiast musimy sobie zdawać sprawę o jakich wysokościach kwot mówimy, 
bo to jest jak gdyby wzrost, który się generuje w skali miesiąca w zależności od 
stoiska. Mówiąc o 12 % mówimy o tym, że stawki będą się kształtować, czyli  
podwyżka będzie sięgała pomiędzy 1,40 zł, a 2,80 zł dla największych stoisk. 
Wzrost 12 % przysporzy Miastu dochód, który szacujemy w skali roku 14 tys. zł. 
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Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji 
Sytuacja nas przegoniła. Urzędy rozpatrują, a trzeba było sprawę rozstrzygnąć 
pięć, dziesięć lat temu, a tutaj przewlekłość sądownictwa tj. trzy lata czekania                       
i teraz jest sytuacja dramatyczna, a dodatkowo koszty. 
 
Marek Krakowski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Decyzje musicie państwo i pani Prezydent podejmować, natomiast moim zadaniem 
jest przedstawić państwu rzetelną informację, natomiast na pewno należy się 
zastanowić nad tym. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji 
Pytanie, co dalej? 
 
Marek Krakowski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Jaki deficyt jesteśmy w stanie tolerować, bo oczywiście i myślę, że pan 
Przewodniczący pamięta, ponieważ spotykamy się w tych tematach od dwudziestu 
lat i były czasy, kiedy targowisko przynosiło spore dochody dla tego Miasta i tutaj 
mówimy o czystym zysku, który przekraczał nawet milion złotych. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji 
1,5 mln zł. 
 
Marek Krakowski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Tak, faktycznie były takie kwoty. Natomiast w tej chwili od czterech lat  dopłacamy 
i rośnie strata. Na pewno musimy szukać pewnych rozwiązań, które będą nam 
stratę zmniejszać i rozmawiać ze środowiskiem handlowców.  
 
 
W wyniku dyskusji Komisja uzgodniła, że w miesiącu styczniu podejmie temat 
funkcjonowania i przyszłości targowiska.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 
 

 
 Pismo właścicieli nieruchomości zlokalizowanych na terenie miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 27.10.2021r. w sprawie sprzeciwu odnośnie budowy 
dwóch linii energetycznych wysokiego napięcia 400kV. 

 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości. 
 
Ad.5. 
Informacja na temat targowiska miejskiego. 
 
Informacja została przedstawiona w punkcie Sprawy bieżące. 
 
 
Ad.6.  
Potencjał gospodarczy Jastrzębia-Zdroju. Bezrobocie, możliwości 
tworzenia miejsc pracy. 
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Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Andrzej Koba przedstawił informację nt. 
Bezrobocia, oraz możliwości tworzenia miejsc pracy. 
 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Dziękuję za działalność Urzędu przez wiele lat i mam świadomość tego, jak znaczne 
pieniądze wpływają co roku na rynek do firm jastrzębskich i to są miliony złotych, 
a w szczególności w roku 2020 tj.30 mln zł. To była ogromna kwota i dzięki temu 
jakaś część firm została uratowana, bo to często były decydujące pieniądze które 
umożliwiły przetrwanie. Środki były dostępne, ponieważ Ministerstwo tak 
zadziałało, że pieniądze były dostępne i tysiące umów przez Urząd Pracy tzn. 
ogromna praca wykonana.   
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Czy sześćset umów? 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Ile umów było zawartych? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Sześć tysięcy podmiotów jest w Jastrzębiu i współpracowaliśmy wcześniej przed 
pandemią i mieliśmy bazę na sześćset podmiotów, natomiast teraz zawarliśmy                    
4 tys. różnych umów. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Wiemy, co to oznacza, jaka ogromna praca została wykonana. 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Teraz wracamy do normalności, ponieważ były środki covidowe, które się 
skończyły w połowie roku i zakończyliśmy tzw. produkty wsparcia, natomiast teraz 
mamy wsparcie dla przedsiębiorców i wszystkie projekty, które mamy teraz 
bieżące, a mamy z funduszu pracy z algorytmu i mamy dwa projekty europejskie 
pozakonkursowe obligatoryjne i pięć konkursowych. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Konkursowe, to takie gdzie udało się z programów pozyskać pieniądze.  
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
To są środki dystrybuowane przez Urząd Marszałkowski i z tych środków 
korzystamy. Dlatego jest taka, a nie inna kwota i w tym roku 7 mln zł.  
 
Alina Chojecka- radna RM 
Chciałam zapytać panie Dyrektorze, jeżeli chodzi o oferty pracy dla kobiet. Z tego, 
co pan powiedział, to oferty są cały czas? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Tak. 
 
Alina Chojecka- radna RM 
Też mam pogląd z drugiej strony, że jest problem i nie ma pracy, że kobiety są 
bezrobotne. Więc tutaj trzeba wysłuchać jednej i drugiej strony. Są to osoby 
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zarejestrowane w PUP i rozumiem, że przedstawiacie ofertę, pracownicy wzywają 
osoby, proponują i ze skierowaniem od was idą do konkretnej firmy?  
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Trzeba powiedzieć, że wiele osób które są u nas zarejestrowane nie mają 
kwalifikacji i jakakolwiek oferta przewyższa ich kwalifikacje. 
 
Alina Chojecka- radna RM 
Nie można uogólniać.   
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Oczywiście, że nie. Natomiast większość takich osób jest również klientami 
Ośrodka Pomocy Społecznej, a jest ich dużo w rejestrach i nie mówię, że wszystkie 
osoby, ale w większości przyjmując ofertę może stracić pomoc z Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Natomiast pośrednicy pracy są doświadczonymi pracownikami, którzy 
pracują po kilkanaście lat i wiedzą, jak to się odbywa tzn. mają osobę w systemie                   
i wiedzą, jakie ma dana osoba kwalifikacje. Muszą wezwać osobę, przedstawić 
ofertę, natomiast wiemy, że z tymi osobami niewiele da się zrobić. Od kilkunastu 
lat mówi się o tym i w tym kierunku zmierzało, żeby Urząd Pracy nie pokrywał 
składki zdrowotnej za bezrobotnego.   Cały czas się o tym mówi i już taka ustawa 
była w październiku, ale niestety nie przeszła dalej, nie wszyła z Ministerstwa, a to 
by wyeliminowało przynajmniej 30%. Z czym jest później problem? Problem jest 
taki, że pracodawca do którego kierujemy taką osobę niechętną, to też pyta „kogo 
mi wysyłacie?” i są pretensje do nas. Natomiast my musimy coś zrobić z taką osobą 
i taka jest kolej rzeczy. 
 
Alina Chojecka- radna RM 
Czy są zarejestrowane osoby z wyższym wykształceniem? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Tak ok.200 osób. Tutaj jest kwestia zawodu, kierunku i kiedy ktoś był pozbawiony 
pracy. Trzeba powiedzieć, że osoby które mamy zarejestrowane, czyli nawet po 
wyższych studiach, jeżeli osoba traci pracę ma jak najbardziej prawo do 
zarejestrowania się, a nawet powinien się zarejestrować, bo po pierwsze składka, 
ubezpieczenie, a może też trafić w ofertę.  
 
Alina Chojecka- radna RM 
Przez pół roku jest szansa na znalezienie pracy. 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Zasiłek wynosi 1.200,00 zł, a w Niemczech jest 80% ostatniego wynagrodzenia                  
i zasada jest taka, jeżeli wypracował sobie prawo do zasiłku tzn. pracował przez 
12 miesięcy w ostatnich 18 miesiącach i odprowadzał pełną składkę Funduszu 
Pracy, to ma prawo do zasiłku. Nie można powiedzieć, że w Urzędzie Pracy wszyscy 
są na zasiłku. Nie, ponieważ to jest kilka procent osób, które mają zasiłek i to nie 
jest 1.700, tylko ok. 100-150 osób i ma do tego prawo, bo odkładał Fundusz Pracy 
i jemu się to należy.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Uczestniczyłem również jako pracodawca w wielu rozmowach i widzę ewolucję 
rynku pracy i osoby, które chcą się zatrudnić i często szukaliśmy na własną rękę                 
i były osoby, które przychodziły, ale w pewnym zawodzie trudno było je zatrudnić. 
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Osoby długotrwale bezrobotne, to jest wielki dramat osobisty i potem nie ma chęci 
u pracodawców zatrudnienia tych osób i tutaj się koło zamyka.   
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Ponieważ pan Radny Klimczak pytał, jakie są oferty? Państwo w materiałach macie 
tzw. barometr zawodów i tam jest wszystko przedstawione tzn. jakie są oferty                       
i jakie będzie zapotrzebowanie. Barometr zawodów przygotowywany jest 
przyszłościowo przy udziale statystyk, ale również ekspertów rynku pracy                             
i przedsiębiorców. Mamy bardzo dużo zawodów: betoniarz, zbrojarz, brukarz, 
cieśla, dekarz, elektryk, fryzjer, kelner, kierowca autobusów, kucharz, lekarz, 
pracownicy służb mundurowych.    
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Służb mundurowych, czyli Policji? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Straż Graniczna, Policja, a także Straż Więzienna, gdzie jest bardzo duże 
zapotrzebowanie. 
 
Alina Chojecka- radna RM 
A dla kobiet? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Fryzjerka, kelnerka, barmanka, kierowca autobusu. Przypomnę, że byliśmy 
jednym z pierwszych Urzędów Pracy w Polsce tzn. drugi po Tychach, który 
organizował kursy prawa jazdy na autobusy przy współudziale PKM-u  „Kobiety na 
autobusy”. 
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Wiemy tutaj o działaniach, zasługach i prawidłowym funkcjonowaniu Powiatowego 
Urzędu Pracy, ale użył pan zdania, że cyt. „przez tarczę antykryzysową 
pozyskaliście, bo się dowiedzieli o tym, co robi Urząd Pracy”. W jakim kontekście 
to mówię, ponieważ z szeroką grupą ludzi rozmawiam i jest taka świadomość, ale 
my wiemy i słuchamy od trzech lat, ale jest taka świadomość wśród naszego 
społeczeństwa lokalnego, że Urząd Pracy tylko kojarzy się z roli i celów, które były 
realizowane w latach 90-tych.  Teraz w kontekście otwarcia nowego obiektu, który 
też budzi jakieś emocje tzn. po co i na co? Dobrze byłoby, żeby poszła za tym 
pewna strategia  działań Powiatowego Urzędu Pracy.    
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Chodzi o działania promocyjne? 
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Nie tylko dla przedsiębiorstwa, ale dla  społeczeństwa również. 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Trzeba popatrzeć na nasze społeczeństwo w ten sposób, że Jastrzebie jest 
specyficzne  i większość osób tutaj mieszkających, to byli, albo są górnicy i oni                  
z naszych usług nie korzystają.  
 
 
 



11 
 

Alina Chojecka- radna RM 
Jest jeszcze potoczne powiedzenie cyt. „po co im to, jak nie ma bezrobocia, to co 
oni robią?”. My mamy wiedzę, czym się zajmujecie, ale z drugiej strony, to nie 
wiadomo, jak byście się starali, a jeżeli ktoś nie jest tym zainteresowany, to ktoś 
ma taką wiedzę o braku bezrobocia, więc uważa, że nie ma potrzeby, żeby PUP 
pracował.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Na zakończenie tematu powiem, że w tej chwili przy takiej ilości bezrobotnych                      
i ilości zatrudnionych pracowników Urząd ma w końcu pewne proporcje, które 
można uznać za europejskie, oraz gotowość do tego kiedy państwo było w 
potrzebie, ponieważ wyniknął covid i ktoś to musiał załatwić, a Urząd był idealnie 
przygotowany.    
 
Ad.7.  
Realizacja wspólnego projektu na terenach poddanych skutkom 
eksploatacji górniczej na obszarze gmin Jastrzębie-Zdrój, Mszana, 
Świerklany i Godów. 
 
Agnieszka Pabich- Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju i Obsługi Inwestora 
Przedstawię informację o projekcie, ponieważ porozumienie jest jak gdyby 
narzędziem wykonawczym tego, co jest zawarte w porozumieniu. Porozumienie 
zawarte jest między nami, a Gminą Świerklany, Gminą Godów, Gminą Mszana, 
Katowicką Specjalną Strefą Ekonomiczną przy wsparciu GIG i Uniwersytetu 
Ekonomicznego, a dotyczy koncepcji zagospodarowania terenów po kopalni                   
„Jas-Mos”. Brakowało takiego programu w Krajowym Programie Sprawiedliwej 
Transformacji i pan prof. Drobniak, który na zlecenie Ministra Klimatu przygotował 
Krajowy Program Sprawiedliwej Transformacji stwierdził, że Jastrzebie-Zdrój może 
służyć za wzór w tym zakresie. Udało nam się przygotować i pochylić się nad tym 
zagadnieniem wiedząc, że jest to istotne ze względu na zagospodarowanie 
terenów, utworzenie nowych miejsc pracy i wykorzystanie szansy którą daje 
Centralny Port Komunikacyjny i Koleje Dużych Prędkości. Fiszka, która została 
przygotowana tzn. koncepcja jest wpisana jako projekt kluczowy do Krajowego 
Programu Sprawiedliwej Transformacji i ten projekt składa się z trzech części. Czyli 
na terenie byłej kopalni „Jas-Mos” powstałyby obiekty skierowane przede 
wszystkim do mieszkańców i turystów. Sektor wysokich technologii poprzez 
stworzenie Parku Biurowego i zaplecza konferencyjnego, oraz najbardziej istotne, 
to centrum logistyczne poprzez stworzenie przestrzeni przeładunkowych                               
i magazynowych miejsc obsługi transportu. Tutaj z wykorzystaniem położenia 
autostrady A1, przebiegu Kolei Dużych Prędkości w ramach CPK i stacji 
przesiadkowej zlokalizowanej w Mszanie, wykorzystanie infrastruktury JSK, a 
także dużego zainteresowania realizacją inwestycji na terenach poprzemysłowych.  
Od strony Osiedla Przyjaźń powstałyby tereny zielone zabezpieczające 
mieszkańców Osiedla przed tym, co by się działo na „Jas-Mos”. Byłyby to tereny 
zielone i rekreacyjne. Wykorzystalibyśmy także dla rozwoju sektora turystycznego  
restaurację tzn. inwestor, który by realizował. Stara Cechownia ze względu na 
akustyczne walory, o których mówił pan Prezes Dyczko swego czasu i może być 
dobrym centrum konferencyjnym. Natomiast wszystkie tereny pomiędzy 
obiektami, które są warte zachowania, a naszą drogą Główną Południową i hałdą 
były przeznaczone na Centrum Logistyczne, w którym znaleźliby zatrudnienie nasi 
mieszkańcy. Można też rozważyć zachowanie większej ilości budynków poprzez 
stworzenie lofft hotelu pięciogwiazdkowego, które są postrzegane teraz jako 
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atrakcyjne miejsca i moglibyśmy się stać konkurencją dla niemieckiego Bochum, 
które przyciąga turystów z całego świata, a właśnie ma tereny pogórnicze                            
w którym zostało takie muzeum  stworzone. Również rozważaliśmy i rozważamy 
przedstawione jako część koncepcji wykorzystanie hałdy pod względem 
turystycznym i pokazania maszyn górniczych. Natomiast teraz po rozmowie z CPK 
przez hałdy będzie przebiegać kolej. Dworzec przesiadkowy z odnogą do 
Jastrzębia-Zdroju, który będzie tam zlokalizowany i może być dodatkowym 
walorem. Centrum handlowe, które jeszcze dodatkowo zwiększy ruch turystyczny 
i gospodarczy. Co istotne, w poniedziałek odbyło się spotkanie o którym mówiła 
pani Prezydent ze Spółką Restrukturyzacji Kopalń i Katowicką Specjalną Strefą 
Ekonomiczną odnośnie przekazywania terenów, bo to jest bardzo istotne pod 
względem opłacalności wykonawczej tego projektu. SRK powinno bezkosztowo 
przekazywać projekty nie uwzględniając w ewentualnej wycenie kosztów ich  
rekultywacji. Ponieważ,  jeżeli zaczniemy przy sprzedaży wliczać w cenę terenów 
koszty rekultywacji, to żaden potencjalny inwestor nie będzie zainteresowany, bo 
będzie za drogie, więc to jest bardzo istotne. To, o czym pani Prezydent mówiła 
tzn. ukrócenie procedury zmiany przeznaczenia terenu i to jest bardzo ważne, bo 
jeżeli inwestor ma czekać kolejne trzy lata na przekształcenie, to jest za długo                    
i nawet jak będziemy to punktowo przekształcać, to może być za długi okres. 
Oczywiście w Studium docelowo wskazaliśmy to jako tereny, które umożliwiają 
powstanie Centrum Logistycznego i Centrum Magazynowego. Katowicka Specjalna 
Strefa Ekonomiczna przygotuje koncepcję kompleksową, a nie tylko fiszkę, tylko 
coś takiego, jak ma Suszec i będziemy działać. Dodatkowo po poniedziałkowym 
spotkaniu pojawiła się też koncepcja, żeby powstał tam KSSENON II i chodzi                        
o przeniesienie z PKM-u w taki sposób, żeby całe Centrum Biznesowo-Logistyczne 
i Magazynowe było zlokalizowane w jednym miejscu na „Jas-Mos”, ponieważ jest 
tam teren, który mógłby być na ten cel przeznaczony.  
 
Ad.8.  
Plan pracy na I półrocze 2022r. 

Plan pracy Komisji na I półrocze 2022r. przyjęto głosami: za – 3, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.9.  
Wolne głosy i wnioski. 

Nie wniesiono  
 
Ad.10.  
Przyjęcie protokołu z dnia 19 października 2021r.  

Protokół przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
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Ad.11. 
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                     
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut                                                                  Przewodniczący Komisji 

Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 
 

TADEUSZ SŁAWIK  


